
1 
 

P r o t o k ó ł  Nr VIII/2015 
 

z sesji Rady Gminy Kotlin odbytej w dniu 30 czerwca 2015r. w godz. od 900 do 1105 

  w Domu Kultury w Kotlinie  
 

                    VIII sesję Rady Gminy Kotlin zwołano na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 
marca 1990r. o samorządzie gminnym ( Dz. U. z 2013r. poz. 594 ze zm.). 
Porządek obrad VIII sesji Rady wraz z zaproszeniem i materiałami sesyjnymi przesłano radnym 
i sołtysom  w dniu 22 czerwca 2015r. 
 
I. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
                      Otwarcia sesji z uwagi na nieobecność Przewodniczącego Rady Gminy Tomasza 
Kosińskiego dokonał Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Szyszka. 
Wiceprzewodniczący Rady powitał obecnych na sesji: Wójta Gminy Mirosława Paterczyka, 
Sekretarza Gminy Michała Urbaniaka, Skarbnika Gminy Irenę Antczak, radnego Rady Powiatu 
Walentego Kwaśniewskiego, dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Jarocinie Grzegorza 
Fenglera, kierownika Rewiru Dzielnicowych w Jarocinie Karola Berę, dyrektora Szkoły 
Podstawowej w Sławoszewie z siedzibą w Parzewie Wiesławę Gomułkę, radnych oraz sołtysów. 
Wiceprzewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził obecność 14 radnych, co 
wobec ustawowego składy Rady wynoszącego 15 radnych stanowi kworum zdolne do 
podejmowania prawomocnych uchwał. 
Nieobecny w części sesji był Przewodniczący Rady Tomasz Kosiński, który przybył na sesję      
w trakcie realizacji punktu 12 porządku obrad. 
Nieobecna na sesji była sołtys Anita Pasternak. 
Listy obecności radnych, sołtysów i zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu. 
 
II. Przedstawienie porządku obrad. 
                    Do porządku obrad przesłanym radnym nie zgłoszono wniosku o jego zmianę. 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Gminy. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od VII sesji  
    Rady. 
6. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie od VII sesji Rady oraz z wykonania  
    uchwał Rady. 
7. Informacja o stanie bezrobocia w gminie. 
8. Informacja o przygotowaniu do letniego wypoczynku dzieci i młodzieży. 
9. Organizacja roku szkolnego 2015/2016. 

  10. Podjęcie uchwał w sprawie: 
        1) zniesienia formy ochrony przyrody – pomnika przyrody, 

      2) regulaminu korzystania z siłowni zewnętrznej zlokalizowanej przy ul. Powstańców Wlkp.  
          w Kotlinie,  
      3) rocznego programu współpracy Gminy Kotlin z organizacjami pozarządowymi oraz  
          podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego 
          i o wolontariacie, na rok 2016, 
      4) powołania zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników, 

        5) zmieniająca uchwałę w sprawie  budżetu Gminy na 2015 rok, 
        6) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na 2015 rok. 
   11. Podjęcie apelu o przywrócenie kolejowego przewozu pasażerskiego na linii Jarocin –  
        Września – Gniezno. 
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     12. Wolne głosy i wnioski. 
13. Odpowiedzi na interpelacje  i wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji Rady. 

     14. Zamknięcie obrad. 
 

ad.3. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Gminy. 
                   Do protokołu z VII sesji Rady Gminy nie zgłoszono uwag. 
Protokół  przyjęty został 14 głosami za. 
 
ad.4. Interpelacje i zapytania radnych. 
Radny Lucjan Antczak  poruszył sprawę fermy świń przy ul. Waliszewskiej. 
Radny poinformował, że z pisma które posiada wynika, że inwestor nie otrzymał decyzji o 
środowiskowych uwarunkowaniach przeznaczenia terenu pod fermę trzody chlewnej i odwołał 
się do Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Kaliszu.  
Radny Prosił Wójta o poinformowanie jak sprawa ta przebiega. 
Wójt  wyjaśnił, że nie zaakceptował możliwości zwiększenia trzody chlewnej do 210 DJP. 
Termin rozprawy wyznaczony został przez SKO na dzień 20 maja br. Na rozprawę na której 
obecny był Wójt nie stawił się inwestor. Kolejny termin rozprawy wyznaczono na dzień 8 lipca 
br. Wójt zapewnił, że będzie obecny na tej rozprawie i  poinformuje  radnych o sposobie 
załatwienia sprawy. 
Radna Beata Skowrońska informując, że otrzymała zawiadomienie – obwieszczenie o tym, że 
na terenie sołectwa Sławoszew będzie postawiony wiatrak do mocy 3,5 MW w imieniu 
społeczeństwa pytała – w którym miejscu wiatrak ten będzie postawiony ? 
Wójt odpowiedział, że z dokumentacją można zapoznać się. Jest to  między innymi obszar 
Sławoszewa. 
Inwestor wystąpił o wydanie decyzji środowiskowej na 13 stanowisk pod wiatraki. Jeżeli wpłyną 
protesty od mieszkańców co do budowy wiatraków, to wówczas będzie ich albo mniej, albo 
innej wielkości. 
Radna Skowrońska mówiła, że mieszkańcy nie są przeciwni odnawialnym źródłom energii, ale 
jeżeli wiatraki miałyby stanąć blisko zabudowań, to  chcą konsultacji społecznych. 
Wójt przyznał, że również nie jest przeciwny inwestycjom proekologicznym i ma na względzie 
to, aby inwestycje te nie burzyły otoczenia i nie oddziaływały  negatywnie  na środowisko. 
Radna Skowrońska pytała – ile Gmina może zyskać do budżetu od wiatraka, informując, że 
Gmina Gizałki od 17 wiatraków ma ok. 1 mln zł. 
Wójt odpowiedział, że jest to 2% od wartości budowli. 
Radna Skowrońska pytała następnie – czy część środków od wiatraka może wpłynąć do sołectwa 
na terenie którego  stoi wiatrak? 
Wójt przypomniał, że studium zagospodarowania przestrzennego Gminy dla budowy wiatraków 
uchwalone było przez poprzednią Radę Gminy za  Wójta Gminy Walentego Kwaśniewskiego.  
Nie ma przepisów określających odległość wiatraka od zabudowań. Wiatraki mają nie 
oddziaływać znacząco na środowisko. Przyjmuje się, że odległość od najbliższej zabudowy nie 
może być mniejsza niż 500 m. 
Co do środków od wiatraków, to najpierw trzeba je mieć, a później dzielić – mówił Wójt. 
Radna Beata Skowrońska  wnioskowała o dokonanie oprysku lip rosnących przy drodze 
Sławoszew – Racendów na których to drzewach są kokony gąsienic, które spadają na rosnącą 
obok kukurydzę. 
Wójt wymienił, że czeka  m. innymi naprawa dróg powiatowych, wykaszanie rowów przy 
drogach powiatowych, wycinka krzaków i suchych konarów drzew, ale Powiat nie ogłosił 
jeszcze przetargu na wykonanie tych prac. 
Radny Grzegorz Warmuz wskazał na drogę Kotlin – Fabianów przy której wykoszono. 
Na co Wójt odpowiedział, że Gmina podpisała umowę z Powiatem na wycinkę jabłoni przy tej 
drodze i nasadzenie nowych drzew.  Aby nasadzić drzewa konieczne  było ścięcie trawy i to 
wykonano. 
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Radny Krzysztof Szyszka  wnioskował o zainwestowanie w wigwam w Parzewie, określając 
wigwam jako ładne miejsce na spotkania. 
Wójt przypomniał, że niedawno wigwam przejęto na własność Gminy, a teren został wyłączony 
z gruntów rolnych.  
Wójt poinformował, że doprowadzenie prądu do wigwamu  to koszt ponad 60 tys. zł. 
Wigwam  wybudowany został w dużej części siłą mieszkańców i chwała im za to – mówił Wójt. 
Z funduszu sołeckiego wyremontowano część wigwamu, a w tym roku są środki w budżecie na 
kolejną część i będzie to remontowane ze świerku kalifornijskiego. 
W najbliższym czasie Energetyka powinna wybudować przyłącze energetyczne do wigwamu.  
Radny Tomasz Graczyk pytał – czy przy drodze Kotlin – Orpiszewk zamiast drzew, 
wymieniając topole  może być posadzony żywopłot ? 
Wójt odpowiedział, że nie będzie sadzona topola. 
Dużo drzew jest wycinanych, a jak są posadzone, to robi się wszystko, aby nie rosły, dając 
przykład Twardowa gdzie z posadzonych 40  lip przy drodze pozostało 5. 
Przy drodze Kotlin – Fabianów posadzone zostaną dęby i będą opalikowane. 
Wójt  mówiąc o niszczeniu drzew i zieleni wspomniał także o niszczeniu koszy na odpady. 
W ostatnim czasie  zniszczono 7 koszy i podjęto decyzję o wstrzymaniu zakupu koszy. Wójt 
mówił, że należy zastanowić się czy kosze te są potrzebne, czy  też brak jest kultury, aby je 
uszanować, a są to środki  społeczne. 
 
ad.5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od VII 
sesji Rady. 
           Informację złożył Przewodniczący Rady Tomasz Kosiński, który przybył na sesję Rady     
w trakcie realizacji punktu XII „ Wolne głosy i wnioski”. 
Przewodniczący Rady poinformował o przekazaniu Wójtowi w dniu 1 czerwca br. uchwał 
podjętych na VII sesji Rady oraz interpelacje i wnioski zgłoszone przez radnych i sołtysów 
zgłoszone na posiedzeniach komisji Rady w dniach 26 i 27  maja  oraz na VII sesji Rady w dniu 
28 maja. 
W dniu 9 czerwca br. Przewodniczący przekazał do Urzędu Skarbowego w Jarocinie korektę 
oświadczenia majątkowego radnego, a kopię korekty przekazał Wójtowi Gminy. 
Ponadto Przewodniczący: 
- obecny był na gminnych zawodach pożarniczych w Wysogotówku i zawodach wędkarskich o 
  puchar Wójta, 
- uczestniczył w spotkaniu wójtów i burmistrzów zorganizowanym w Jarocinie, 
- obecny był na sesji Rady Powiatu w Jarocinie, 
- obecny był  na uroczystości zakończenia roku szkolnego 2014/2015 w Gimnazjum  
  w Woli Książęcej, 
- brał udział w Komisji Banku Pomysłów Inicjatyw Oddolnych Społeczności Gminy Kotlin. 
  Przewodniczący wymienił nazwiska osób, które weszły w skład Komisji: Tomasz Kosiński,  
  Elżbieta Krawczyk, Zofia Antczak, Stanisław Szymczak  i Julia Galewska. 
  Dalej Przewodniczący poinformował o złożeniu 18 wniosków, z czego Komisja wybrała 4 
  oferty, które uzyskały największą liczbę głosów, w tym: 
  - „Teatr najmłodszego”, 
  - „ Wspólnie odkrywamy literaturę w Twardowie”, 
  - „ Cały Kotlin słucha  rocka”, 
  - „ Pasnomania”. 
 Wójt przypomniał, że temat o którym mówił Przewodniczący Rady nakreślił dyrektor Domu 
  Kultury podczas jednej z poprzednich sesji Rady. Są to oddolne inicjatywy społeczne. 
  Do informacji Przewodniczącego nie wniesiono uwag. 
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ad.6. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie od VII sesji Rady oraz                 
z wykonania uchwał Rady. 
                    Wójt poinformował o przekazaniu uchwał podjętych na VII sesji do 
Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu oraz  do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu Zespół w Kaliszu. 
W okresie międzysesyjnym Wójt wydał 4 zarządzenia w sprawie: ogłoszenia konsultacji 
rocznego programu współpracy Gminy Kotlin z organizacjami pozarządowymi, 
przeprowadzenia inwentaryzacji okresowej w kasie Urzędu Gminy, podania do publicznej 
wiadomości  wykazu nieruchomości gruntowych niezabudowanych przeznaczonych do 
sprzedaży w trybie przetargowym, stanowiącym  mienie komunalne, położonych w Kotlinie przy 
ul. Ks. Rymarkiewicza oraz w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2015 rok. 
Ponadto Wójt  w dniu: 
- 26 czerwca złożył do Urzędu Marszałkowskiego Województwa Wielkopolskiego wniosek o  
   płatność końcową przyznania  pomocy w ramach działania „ Odnowa i rozwój wsi” na  
   realizację operacji pod nazwą „ Rozbudowa i przebudowa istniejącego Domu Strażaka celem  
   urządzenia Domu Kultury z Biblioteką”, 
- 29 czerwca podpisał umowę na realizację inwestycji pod nazwą „ Przebudowa i rozbudowa 
  świetlicy wiejskiej w Racendowie o garaż” z PUH Mer – Bud z Radlina na wartość 111.065,42  
  zł, 
- 19 maja ogłoszono postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego na zakup ciężkiego 
  samochodu ratowniczo – gaśniczego dla OSP Racendów , które to zadanie wspó łfinansowane 
  jest ze środków UE. W dniu 23 czerwca odbył się przetarg. Wykonawcą zamówienia będzie 
  firma Wawrzaszek ISS Sp. z o.o. z Bielska Białej z którym  w dniu 13 lipca podpisana zostanie 
  umowa.   Będzie to samochód marki Scania o mocy silnika 410 KM. Kwota wynikająca  
  z oferty  to kwota  959.040,00 zł brutto. 
Poza tym Wójt: 
- 14 czerwca  obecny był na zawodach strażackich w Wysogotówku, 
- uczestniczył w spotkaniu  burmistrzów i wójtów zorganizowanym w Jarocinie, 
- obecny był na zawodach wędkarskich o puchar Wójta Gminy, 
- uczestniczył w jubileuszu 50 – lecia pożycia małżeńskiego, 
- obecny był na uroczystości zakończenia roku szkolnego w Przedszkolu Publicznym w Kotlinie, 
- podpisał akt notarialny na zamianę gruntów z przeznaczeniem pod budowę punktu selektywnej  
  zbiórki odpadów komunalnych (PSZOK) w obrębie oczyszczalni ścieków, 
- uczestniczył w spotkaniu z przedstawicielami Lidera Zielonej Wielkopolski zorganizowanym 
  w Golinie, 
- przebywał w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Wielkopolskiego  w sprawie  
  rozliczenia inwestycji – rozbudowy i przebudowy Domu Strażaka celem urządzenia Domu 
  Kultury z Biblioteką. 
Do sprawozdania Wójta nie wniesiono uwag. 
 
ad.7. Informacja o stanie bezrobocia w gminie. 
                Informację o stanie bezrobocia w gminie złożył dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy 
w Jarocinie Grzegorz Fengler. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
Dyskusja. 
Radny Grzegorz Warmuz pytał – czy  PUP posiada środki na otwieranie  działalności? 
Dyrektor PUP odpowiedział, że środki w wysokości 18 tys. zł  będą  na początku września dla 
osób do 29 roku życia. 
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Radny Tomasz Graczyk pytał – czy są środki na stworzenie miejsc pracy i w jaki sposób 
przedsiębiorcy wysyłają pracowników na szkolenia ? 
Dyrektor Fengler odpowiedział, że  przewiduje się otrzymanie środków na ten cel także na 
początku września. 
Kierunek szkolenia wybiera pracodawca, który wybiera jednostkę szkolącą i  otrzymuje na ten 
cel środki z których rozlicza się. Do PUP składa wniosek o środki i z tego się rozlicza i nie ma 
na to limitu. Szkolenie dotyczy także pracodawcy, a warunkiem jest wiek 45+. W 2016 roku 
bariera wieku ma być zniesiona. 
Radny Grzegorz Warmuz pytał – ilu pracowników potrzebować będzie  nowa fabryka 
Volkswagena we Wrześni? 
Dyr. Fengler odpowiedział, że  3 tys. pracowników.  
Radny Tomasz Graczyk pytał – czy szkoły w Jarocinie kształcą w kierunkach potrzebnych? 
Dyr. Fengler odpowiedział, że zależy to od dyrektorów szkół i powstaje nowy kierunek „ 
mechatronika” w Zespole Szkół  Nr 1. 
Radny Lucjan Antczak pytał – na czym polega doposażenie stanowiska pracy? 
Dyr. Fengler odpowiedział, że pracodawca podpisuje umowę z Urzędem, że stworzył dane 
stanowisko i wyposażył je w dane maszyny czy sprzęt, zatrudnia pracownika i PUP refunduje 
koszty   w wysokości 18 tys. zł, z tym, że istnieje obowiązek utrzymania stanowiska przez okres 
24 miesięcy. 
 
ad.8. Informacja o przygotowaniu do letniego wypoczynku dzieci i młodzieży. 
                 Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że informacja o przygotowaniu do letniego 
wypoczynku dzieci i młodzieży została  szczegółowo omówiona na posiedzeniu wspólnym 
komisji Rady w dniu 29 czerwca br. 
Do informacji nie zgłoszono uwag i nie zadano pytań zarówno przez radnych  jak i przez 
sołtysów. 
Informacje stanowią załączniki do protokołu. 
 
ad.9. Organizacja roku szkolnego 2015/2016. 
               Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że również temat organizacji roku 
szkolnego szczegółowo omawiany był na posiedzeniu wspólnym komisji Rady w dniu 29 
czerwca br. 
Na posiedzeniu tym nieobecna była dyrektor Szkoły Podstawowej w Sławoszewie z siedzibą      
w Parzewie i był wniosek, aby zaprosić dyr. na dzisiejszą sesję. 
Dyrektor Wiesława Gomułka przedstawiła informację o organizacji roku szkolnego i o  
przygotowaniu Szkoły do nowego roku szkolnego 2015/2016. 
Pytań nie było. 
Informacje sporządzone przez dyrektorów szkół i przedszkola o organizacji roku szkolnego i o 
przygotowaniu szkół do nowego roku szkolnego 2015/2016 stanowią załączniki do niniejszego 
protokołu. 
Ogłoszenie 5 minutowej przerwy. 
 

  ad. 10. Podjęcie uchwał. 
                   Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów Hieronim 
  Adamski poinformował, że  na posiedzeniu wspólnym komisji w dniu 29 czerwca br. radni  
  pozytywnie zaopiniowali wszystkie projekty uchwał  oraz projekt apelu będące w porządku 
  obrad dzisiejszej sesji.        
                   Podjęcie uchwał: 

       1) uchwała  Nr VIII/43/2015 w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody – pomnika przyrody 
           podjęta została 14 głosami za. 
       2) uchwała Nr VIII/44/2015 w sprawie regulaminu korzystania z siłowni zewnętrznej  
           zlokalizowanej przy ul. Powstańców Wlkp. w Kotlinie podjęta została  14 głosami za, 
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       3) uchwała nr VIII/45/2015 w sprawie rocznego programu współpracy Gminy Kotlin  
           z organizacjami pozarządowymi oraz  podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o  
          działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2016 podjęta została 14 głosami za, 
       4) Zgłoszeni kandydaci do zespołu: 
            1) radna Dominika Kwiecińska, 
            2) radny Tomasz Graczyk, 
            3) radny Robert Szyszka. 
            Kandydaci wyrazili zgodę  na kandydowanie. 
            Uchwała Nr VIII/46/2015 w sprawie powołania zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów 
            na ławników podjęta został 14 głosami za. 
           W skład zespołu powołano: 
            1) Dominikę Kwiecińską -  przewodnicząca zespołu, 
            2) Tomasza Graczyka -  członek, 
            3) Robert Szyszka – członek. 
       5) uchwała Nr VIII/47/2015  zmieniająca uchwałę w sprawie  budżetu Gminy na 2015 rok 
           podjęta została 14 głosami za. 
       6) uchwała Nr VIII/48/2015 zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
           Gminy na 2015 rok podjęta została 14 głosami za. 
       Uchwały stanowią załączniki do protokołu. 
 

  ad. 11. Podjęcie apelu o przywrócenie kolejowego przewozu pasażerskiego na linii Jarocin  
   – Września – Gniezno. 
                    Apel Nr 2/VIII/2015 o przywrócenie kolejowego przewozu pasażerskiego na linii    
  Jarocin – Września – Gniezno podjęty został 14 głosami za. 

Apel stanowi załącznik do protokołu. 
 

     ad. 12. Wolne głosy i wnioski. 
                Wójt: 
- zaprosił obecnych na  imprezę o charakterze ludowym organizowaną przez Dom Kultury  
  w Kotlinie w najbliższy piątek  w dniu 3 lipca br. 
- poinformował o organizowanym  w dniu 16 sierpnia br. w Robakowie  rajdzie rowerowym  
  szlakiem  kolejki wąskotorowej , prosząc o zgłoszenie chętnych do końca następnego tygodnia, 
- wymienił  planowaną  imprezę w gminnym kalendarzu imprez w okresie letnim - turniej o  
  puchar Wójta Gminy organizowany w dniu 26 lipca br. w Magnuszewicach,  
- zaprosił w imieniu sołtysa  sołectwa Wysogotówek i własnym na  otwarcie  świetlicy wiejskiej 
  w Wysogotówku planowane  na 4 lipca br. 
                  Na sesję przybył  Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Kosiński przepraszając za 
tak długą nieobecność, usprawiedliwiając się  i  wyjaśniając, że był po obiór matur. 
Przewodniczący poinformował, że matury  jeżeli chodzi o matematykę wypadły bardzo źle, 
przypuszczając, że musi to być w skali kraju, sądząc po zorganizowanej konferencji przez panią 
minister i przewodniczącą centralnej  komisji egzaminacyjnej. 
Dalsze obrady prowadził Przewodniczący Rady Tomasz Kosiński. 
Radny Marian Niewiada poinformował o złożeniu w miesiącu maju br. wniosku do Starosty 
Jarocińskiego  o dwukrotne w ciągu roku wykaszanie rowów przy drodze powiatowej w Woli 
Książęcej. W czerwcu otrzymał odpowiedź w której Starosta  poinformował, że będzie 
dwukrotne  wykaszanie trawy  w ciągu roku.  Jednak do końca czerwca  nie dokonano wyboru 
wykonawcy. 
Radny Niewiada informował, że  obecnie trawa i krzaki przy drodze powiatowej w Woli 
Książęcej mają wysokość ok. 1,5 m, a z odpowiedzi Starosty wynika, że wycinka krzaków 
będzie w okresie jesienno – zimowym. 
Radny Niewiada proponował, aby wycinki dokonała Gmina , a On  przekaże  paliwo                    
z przeznaczeniem na wycinkę trawy i krzaków. 
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Wójt odpowiedział, że nie jest to zadaniem Gminy. 
Radny Niewiada mówił, że społeczeństwo nie wie, które drogi są gminne, a które powiatowe. 
Wójt przyznał, że zamierzał przygotować mapę gminy z zaznaczeniem dróg powiatowych           
i gminnych. 
Wójt zapewnił, że dalej będzie pisał  do Starostwa o wykaszanie poboczy. 
Radny Marian Niewiada przypomniał  następnie , że w marcu zgłosił wniosek o zamontowanie  
lampy ulicznej w Woli Książęcej przy posesji Kubasika, wskazując jednocześnie na lampę na 
terenie prywatnym posesji Klauzy. 
Wójt odpowiedział, że wie jeszcze o kilku innych przypadkach gdzie lampa uliczna oświetla 
teren prywatny i do tego tematu podejdzie  globalnie. 
Radny Krzysztof Szyszka  wnosił, aby pytania odnośnie dróg powiatowych kierować do 
obecnego  na sesji radnego Rady Powiatu Walentego Kwaśniewskiego, który ma  możliwość 
poruszenia tej sprawy na sesji Rady Powiatu. 
Radny Walenty Kwaśniewski rozpoczął swoje wystąpienie od stwierdzenia, że radni o czymś 
zapomnieli nie informując Go o terminie spotkania ze Starostą, na które to spotkanie przybyłby 
bez zaproszenia. 
Radny Kwaśniewski  poinformował, że temat wykaszania rowów jest podnoszony  przez 
wszystkie gminy. Usługi te muszą być zorganizowane w ramach przetargu. 
Radny Kwaśniewski poinformował, że zgłosił  ostatnio interpelację w sprawie nośności mostu 
na Lutyni w Woli Książęcej przez który przejeżdżają samochody o ciężarze 30 ton , które 
wywożą ziemię z terenu budowy komendy policji. 
Rady Kwaśniewski  przypuszczał, że radni są usatysfakcjonowani tym, co powiedział Starosta 
na spotkaniu mówiąc o oszczędnościach i o tym, że nie ma na nic pieniędzy. 
Sytuacja zmieniła się i Powiat otrzymał  5.100.000,- zł  na budowę wiaduktów i z tych środków 
na pewno  coś pójdzie  na drogi, w tym drogę Bączew – Kurcew.  
Około 2 mln zł przeznaczone zostanie na wyposażenie Domu Pomocy Społecznej w Kotlinie. 
Radny  Tomasz Graczyk przypomniał o wniosku złożonym w sprawie poboczy  przy ul. 
Kochanowskiego i naprawy płotu przy torach kolejowych przy tej ulicy. 
Wójt odpowiedział, że wniosek o naprawę płotu wysłano do PKP. 
Pobocze natomiast  jest kwestią czasu. Nie można robić wszystkiego od zaraz, bo na to muszą 
być środki, a porównując ten odcinek drogi z innymi można stwierdzić, że jest to luksus. 
Radny Graczyk poinformował, że wniosek ten zgłosił po interwencji mieszkańca. 
Wójt wyjaśnił, że na ul. Kochanowskiego jest ograniczenie prędkości i ograniczenie odnośnie 
tonażu. 
Radny Radosław Wałkiewicz po raz kolejny zgłaszał wniosek o dokończenie budowy 
oświetlenia ulicznego w Wysogotówku i postawienie 4 lamp przy posesjach Zomera, 
Polinowskiego, Jędrzejczaka i Jańczaka oraz o budowę drogi dojazdowej do posesji nr 36           
w Wysogotówku. 
Sołtys Jarosław Tomaszewski  pytał – czy Wójt podjął decyzję co do wydatkowania pozostałej 
kwoty środków funduszu sołeckiego? 
Wójt odpowiedział, że jeszcze nie podjął decyzji, z tym, że chciałby, aby środki  te pozostały na 
tzw. awarie. 
Wójt przyznał, że na początku był zadowolony z tego, że mieszkańcy dbają o kosze na śmieci, 
posadzone drzewa, ławki.  Teraz należałoby zastanowić się patrząc na zniszczone kosze              
( wyrwane, zgniecione, ukręcone) czy jest to potrzebne. 
Radny Krzysztof Szyszka po tej wypowiedzi Wójta powiedział: „ a siłownia stoi”. 
Na co Wójt dopowiedział, że jest jeszcze do wykopania kilka rowów. 
Radny Hieronim Adamski mówił, że  siłownia jest. Jest oblegana i ćwiczą jeszcze po godzinie 
22. 
Radny Hieronim Adamski wnioskował o wyrównanie tłuczniem dwóch wyrw powstałych po 
rurociągu  na drodze na osiedlu spółdzielców. 

 



8 
 

Radna Marta Hudak  wnioskowała o naprawę hydrantu w Racendowie przy posesji 
Szymoniaka. 
Wójt odpowiedział,  że będzie  zamontowany nowy hydrant z uwagi na uszkodzenie 
istniejącego, któremu ktoś pomógł, ponieważ zerwane jest gniazdo. 
Radny Tomasz Graczyk  ponownie wnosił o spotkanie odnośnie przejazdu kolejowego na ulicy 
3 Maja. 
Wójt odpowiedział, że wyznaczy termin, po załatwieniu  ważnych spraw związanych                   
z prowadzonymi inwestycjami. 
  
ad. 13. Odpowiedzi na interpelacje  i wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji Rady. 
                    Odnośnie pomocy poszkodowanym w wyniku wybuchu butli z gazem                      
w Racendowie Wójt poinformował , że Inspektor Nadzoru Budowlanego w Jarocinie  decyzją      
z dnia 16 maja br. nakazał dokonanie rozbiórki budynku. Decyzja  uprawomocniła się w dniu 29 
czerwca br. i od tego dnia budynek ten  można rozebrać pod nadzorem kierownika budowy. 
Ostateczny termin rozbiórki to 30 września br. 
Wójt zapewniał, że postara się poszukać jeszcze środków z przeznaczeniem na pomoc 
poszkodowanym. 
Wójt zobowiązał się skontaktować z poszkodowanymi osobiście na miejscu w dniu dzisiejszym. 
Co do zapewnienia mieszkania dla poszkodowanej pani H. to temat jest zakończony. 
Zabezpieczono lokum , z tym, że zainteresowana odmówiła skorzystania z proponowanego 
lokalu. 
Radna Marta Hudak poinformowała, że teraz  pani ta zgadza się  na wskazane mieszkanie. 
                   Odnośnie wskazania na nie do końca przyjemny zapach w Domu Kultury w Kotlinie 
Wójt wyjaśnił, że przyczyną tego było nieprawidłowe utrzymanie separatora tłuszczu. 
                   Na  kolejne wnioski Wójt odpowiedział: 
- zlecono zakup słupa ogłoszeniowego dla sołectwa Sławoszew i oczekuje się na dostawę, 
- wycinka zakrzewień  w: Sławoszewie, Wysogotówku, Racendowie będzie  realizowana gdy 
  pracownicy Urzędu będą  realizować inne prace w poszczególnych sołectwach, 
- boisko w Racendowie to łąka podlegająca  ochronie gruntów mineralnych i nie ma podstaw do  
  przeklasyfikowania  tego terenu na boisko,  
- wycinka krzaków   na łuku drogi z Wysogotówka do Woli Książęcej  będzie dokonana, 
- tablice z nazwą ulic  zostały zamówione, 
- realizacja wniosku o obniżenie krawężnika przy ul. Ks. Rymarkiewicza przy działkach  została  
  obecnie wstrzymana  z uwagi na ogłoszony  przetarg na sprzedaż tych działek, 
- dowozy dzieci do szkół od 1 września  br. zostaną zweryfikowane, 
- budowa placu zabaw w Wyszkach będzie możliwa po zagwarantowaniu środków na ten cel   
   i zagospodarowaniu terenu, 
- nowe drzwi wejściowe  do budynku Urzędu Gminy i do świetlicy wiejskiej w Wilczy będą 
  dzisiaj montowane, 
- malowanie wiat autobusowych będzie w możliwie  dostępnym terminie, po wykonaniu 
  najważniejszych zadań, 
- zlecono zakup koszy na śmieci dla sołectwa Wyszki , 
- kosz na odpady przy siłowni zewnętrznej w Kotlinie zamontowano,  
- regulamin siłowni zewnętrznej został dzisiaj uchwalony, a sposób korzystania z urządzeń  
  zamontowanych na siłowni jest widoczny na każdym z tych urządzeń. 
                    Wójt poinformował, że wnioski dotyczące dróg powiatowych  przekazano w dniu 9 
czerwca br.  do Starostwa. 
W dniu 11 czerwca br. otrzymano odpowiedź ze Starostwa na wnioski zgłoszone na VI sesji 
Rady w której poinformowano, że : naprawa chodnika w Sławoszewie zostanie wykonana           
w ramach bieżącego utrzymania dróg, namalowanie pasów  skrajnych na drodze Kotlin – Sucha 
nie może być zrealizowane ze względu  na ograniczone środki finansowe, wyrównanie poboczy 
drogi Kotlin – Sucha zostanie wykonane destruktem asfaltowym pozyskanym z remontów dróg, 
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odcinkowo w miejscach najbardziej zaniżonych, odnowienie rowów przy drodze Kotlin – Sucha 
ze względu  na ograniczone środki finansowe nie jest obecnie przewidziane, gdyż w pierwszej 
kolejności konieczne jest udrożnienie odcinków, gdzie woda poprzez brak właściwego 
odwodnienia tworzy zastoiny na jezdni i poboczach. 
                   Do PKP Zakład  Linii Kolejowych w Ostrowie Wlkp. w dniu 9 czerwca br. 
przekazano wniosek o naprawę płotu przy ul. Kochanowskiego, przypominając, że wniosek w tej 
sprawie został przekazany do PKP wcześniej i który pozostał bez odpowiedzi. Wniesiono 
również o podjęcie interwencji w sprawie skrócenia czasu oczekiwania na otwarcie barier na 
przejeździe kolejowym na drodze Kotlin – Wilcza. Na pismo to nie otrzymano jeszcze 
odpowiedzi. 
                   Przewodniczący Komisji Hieronim Adamski poinformował, że OSP w Twardowie 
na zawodach powiatowych zajęła 2 miejsce, co świadczy o tym, że przyznanie samochodu 
zmobilizowało  jednostkę. 
Wójt poinformował, że w dniu dzisiejszym motopompę odbiera OSP Kotlin. 
Dalej Wójt mówił, że  straż w prawie 80% jest wyposażona  w sprzęt, w samochody, 
proponując, aby przyznawać środki  dla  jednostek straży w kolejności zajętych miejsc  na 
zawodach. 
Propozycję Wójta poparł Przewodniczący Komisji Lucjan Antczak uważając, że będzie to 
motywacja dla poszczególnych jednostek straży. 
                   Temat poruszony przez Wójta to świetlice wiejskie. Wójt mówił, że prawie 
wszystkie są ładnie zrobione , w tym zaplecze sanitarne i podjazdy.  
Wójt wymienił obiekty w Magnuszewicach, Wyszkach i Twardowie gdzie  remont zacząć trzeba 
od dachu. 
Sołtys Wyszek Mieczysław Stefaniak wskazywał na pękające ściany strażnicy w Wyszkach 
podobnie jak miało to miejsce w strażnicy w Wysogotówku. 
Sołtys Kotlina Jarosław Tomaszewski  przypuszczał, że sołtys Wyszek  w przyszłym roku 
chciałby otwierać  świetlice wiejską, tak jak  to miało miejsce w tym roku w Wysogotówku. 
                    Przewodniczący Rady Tomasz Kosiński przekazał informację o tym, że co 4 
maturzysta nie zdał matury. Natomiast córka sołtysa Jarosława Tomaszewskiego  uzyskała           
z matematyki 100 punktów.  Przewodniczący Rady złożył sołtysowi gratulacje z tego tytułu, a 
obecni na sali przyjęli  informację  oklaskami. 
 

     ad. 14. Zamknięcie obrad. 
                    Dziękując za udział Przewodniczący Rady zamknął VIII sesję Rady Gminy Kotlin. 
 
 
 
Protokółowała: Paterczyk K. 
 

 


